
آرمان ملی: وزیر ورزش در ماه های گذشته خود را امیدوار 
به حضور استقلال در رقابت های لیگ قهرمانان نشان می داد اما 
این امیدواری سودی نداشت از سوی دیگر وی در صحبت های 
خود از هزینه های سرسام آور یک باشگاه لیگ برتری سخن به 

میان آورد. 
امیدواری

 در حالی که از ابتدای سال 1402 خبرهایی مبنی بر 
حذف استقلال از رقابت های آسیایی مطرح بود اما تا چند 
روز گذشته وزیر ورزش و جوانان همچنان امیدوار بود مجوز 
حضور استقلال در لیگ قهرمانان آسیا صادر شود. با شروع سال 
جدید، اولین خبر داغ فوتبال باشگاهی ایران به احتمال حذف 
باشگاه استقلال از لیگ قهرمانان مربوط بود که بر اساس آن، 
چنانچه مدیریت این باشگاه تا تاریخ دهم فروردین مطالبات 
استراماچونی را پرداخت نمی کرد آبی ها از آسیا حذف می شدند. 
هرچند مدیریت وقت استقلال نتوانست در موعد مقرر هزینه 
های لازم را تامین کند، اما از همان زمان این وعده به هواداران 
داده شد که باشگاه استقلال این مهلت را دارد که تا 10 خرداد 
- که قرار است بررسی نهایی برای صدور مجوز حرفه ای انجام 
شود – مشکلات مربوط به مجوز خود را برطرف کرده و به تبع 
آن در لیگ قهرمانان حاضر شود. خرداد رسید و آنچه اعلام شد 
خبر رسمی حذف استقلال از آسیا توسط کمیته بدوی صدور 
مجوز حرفه ای بود. هر چند مدیران این باشگاه در اعتراض به 
رای کمیته بدوی، شکایتشان را به کمیته استیناف بردند اما 

چیزی جز تایید حکم قبلی عایدشان نشد. آنچه در این بین 
جالب توجه بود، نگاه مثبت حمید سجادی وزیر ورزش به 
ماجرا بود که در تمام مصاحبه های خود از عدم حذف استقلال 
صحبت می کرد. البته که فقط یک مرتبه محمد پولادگر معاون 
این وزارتخانه به طور تلویحی اخبار مربوط به حذف آبی ها را 
تایید کرد تا اینطور برداشت شود که میان صحبت های وزیر و 
معاونش تناقض وجود دارد که البته پولادگر بعدا اظهاراتش را 
اصلاح کرد. وزیر ورزش و جوانان که درباره حضور استقلال در 
آسیا همچنان امیدوار است،  در این باره گفت: تا الان به من 
کسی به صورت قطعی نگفته است که این مجوز صادر نمی شود. 
وی از انتشار خبر حذف استقلال، گلایه داشته است: »همین 
چند روز قبل عنوان کردند که استقلال حذف شده است. با کدام 
منبع و از کجا این مسأله مطرح شد؟ چرا با روحیه مردم بازی 
می شود؟ هواداران این دو تیم عزیز و مهم هستند. هر تعداد 
که باشند، انسان و دل خوش به این تیم ها هستند. باید روحیه 

امیدواری به مردم بدهیم.«
حذف 

کنفدراسیون فوتبال آسیا سرانجام بعد از چندین روز 
گمانه زنی و ابهام درباره سرنوشت تیم های ایرانی در فصل 
آینده لیگ قهرمانان آسیا، نام تیم های دارای مجوز را رسماً 
اعلام کرد که در میان اسامی اعلام شده، غیبت نام استقلال 
در نوع خود جالب توجه و البته قابل پیش بینی بود. در ماه های 
گذشته شایعات گسترده ای در فضای مجازی مرتبط با حذف با 
استقلال مطرح شده بود که سرانجام این شایعات رنگ واقعیت 
به خود گرفت و آبی ها شانس حضور در لیگ قهرمانان آسیا 
را از دست دادند. استقلال که در لیگ بیست ویکم توانست 
با قهرمانی بدون حتی یک شکست به سهمیه حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا دست پیدا کند، به واسطه مشکلات مالی و 
بدهی های تلنبار شده از جمله بدهی به آندره آ استراماچونی، 
نتوانست در موعد مقرر با طلبکاران خود به توافق برسد و 
همین مسئله زمینه ساز حذف آبی پوشان پایتخت از رقابت های 
لیگ قهرمانان آسیا شد و کنفدراسیون فوتبال آسیا مجوز 
حرفه ای برای آبی ها صادر نکرد؛ عدم صدور مجوزی که 
می تواند روی فعالیت نقل وانتقالاتی آبی ها هم تاثیر بگذارد 
و باعث عدم فعال شدن بند افزایش سقف بودجه استقلالی ها 
می شود! حسین قربان زاده رئیس سازمان خصوصی سازی که 
بعد از ورود باشگاه استقلال به بورس، بارها درباره مسائل مالی 
و مدیریتی مرتبط با استقلال مصاحبه کرده، درباره چرایی 
عدم پرداخت مطالبات استراماچونی از محل سرمایه های وارد 
شده به بورس توضیح داد: »دو بار بدهی آقای استراماچونی 

مطرح شده است. یکبار در دوره آقای آجورلو که قرار بود از 
همان منبع پرداخت شود و یکبار هم توسط آقای فتح ا... زاده 
که حدود 11۸ میلیارد تومان برای بدهی های خارجی از جمله 
آقای استراماچونی پرداخت شده که همان پشتوانه وام شان 
بود و زمینی را در بانک شهر وثیقه کرده اند. از آن  11۸ میلیار د 
تومان، ۹۳ میلیارد تومان مستقیم به حساب باشگاه واریز 
شد«. قربان زاده در حالی مدعی شده که آجورلو و فتح ا... زاده 
با دریافت منابع مالی فرصت پرداخت بدهی استراماچونی را 
داشتند که با توجه به نوسانات نرخ ارز، این پرونده جنجالی 
می توانست در صورت تعجیل مدیران باشگاه با هزینه کمتری 
بسته شود، اما در نهایت و در شرایطی که مهلت قانونی برای 
تسویه حساب با استراماچونی به پایان رسیده بود، آبی ها با 
سرمربی ایتالیایی به توافق رسیده و مطالبات او را پرداخت 
لبته در کنار پرونده استراماچونی،  کردند! استقلالی ها ا
بدهی های دیگری هم داشتند؛ از جمله عدم پرداخت مطالبات 
احمد موسوی و عدم تسویه حساب با لئوناردو پادووانی که طبق 
ضرب الاجل کنفدراسیون فوتبال آسیا، این مطالبات باید تا روز 
یازددهم فروردین ماه 1402 پرداخت و رضایت طلبکاران جلب 
می شد که این اتفاق رخ نداد و در همان برهه، حذف استقلال 

از فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا محتمل به نظر می رسید.
 هزینه باشگاه ها 

وزیر ورزش و جوانان در نشستی به همراه رئیس کمیته ملی 
المپیک صحبت های جالبی در مورد مخارج باشگاه ها در فصل 
گذشته مطرح کرد که برخی از آنها به افشاگری در خصوص 
آپشن های قرارداد بازیکنان این باشگاه ها اختصاص داشت. 
در قسمتی از این صحبت ها، سجادی گفت: » یک باشگاهی 
داشتیم در خارج از تهران که سه آمار از آنها شنیدم که اعتقادم 
بر این است که آمار اول درست است. اول گفتند که باشگاهی 
که بالاترین هزینه را با 570 میلیارد داشته که فکر می کنم این 
درست است. بعد اصلاح کردند و گفتند 520 میلیارد. حالا 
اخیرا آقای تاج گفتند 4۹0 میلیارد. اصلا 4۹0 میلیارد، پانصد و 
خرده ای یا همان 570 میلیارد. یک باشگاهی 27 میلیارد، یک 
باشگاه ۹0-4۸0 تا؟ این فیرپلی مالی نیست.« سجادی در ادامه 
با انتقاد از آپشن های قرارداد بازیکنان گفت: »یک چیزی در 
قراردادها گذاشتند به نام آپشن. فوروارد گل بزند چقدر می گیرد. 
آقا در فوتبال نقش فوروارد چیست؟ باید گل بزند یا گل بخورد؟ 
می گوید من گل بزنم چقدر به من می دهید. بازیکنی گرفتند 
می گوید هر بازی فیکس بازی کردم چقدر می دهید؟ شما را 
گرفتند بازی کنید دیگر، فیکس بازی کردم یعنی چه؟ اینها را 

کجای دنیا یاد دادند؟ ما اصلا کجا می رویم؟«
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دیدگـاه

گفت وگو

سجادی از هزینه 570 میلیاردی یک باشگاه لیگ برتری گفت:

امید واهی وزیر ورزش؟!

مدیرعامل باشگاه تراکتور تأکید کرد، 
فقط  بازیکنان  با  باشگاه  این  مذاکرات 
براساس لیست خمس انجام می شود و اجازه 
نمی دهند بازیکنی به سرمربی تیم تحمیل 
شود. هوشنگ نصیرزاده در گفت وگو با رسانه 
رسمی باشگاه تراکتور، در مورد نقل وانتقالات 
این تیم، اظهار داشت: پاکو خمس پیش از 
سفر به کشورش، لیستی از بازیکنان موردنیاز 
را به باشگاه ارائه کرده است. ما نیز کمیته 
نقل وانتقالات بازیکنان داخلی را به ریاست 
الیاسی رئیس هیأت مدیره باشگاه، تشکیل 
داده ایم و مذاکرات براساس لیست خمس 
انجام می شود. وی ادامه داد: برخی از بازیکنان 

قرارداد  تحت  خمس،  لیست  در  حاضر 
باشگاه های مطرح هستند و طبیعی است 
که تیم های مدعی به هیچ وجه نمی خواهند 
بازیکنان تأثیرگذارشان را از دست بدهند 
و از سوی دیگر، مذاکره با بازیکنان دارای 
قرارداد، تخلف است. وی راجع به وضعیت 
تمدید قرارداد محمدرضا اخباری، توضیح داد: 
چندین بار با اخباری مذاکره کرده ایم و رقم 
پیشنهادی باشگاه به این بازیکن در مقایسه 
با فصل گذشته، بسیار خوب است. اخباری از 
لحاظ تجربه و جایگاهش در تیم، یک بازیکن 
چندمنظوره است. این بازیکن به دلیل تسلط 
به زبان انگلیسی رابطه خوبی با بازیکنان 

خارجی تیم نیز دارد. همچنین با توجه به 
اتمام قرارداد مهدی کیانی اسطوره ارزشمند 
باشگاه، اخباری می تواند نقش مهمی در فصل 
آینده ایفا کند. مدیرعامل باشگاه تراکتور ادامه 
داد: ما تمامی موارد فوق را به اخباری انتقال 
داده ایم و از طرفی دیگر به این موضوع واقف 
هستیم که هر بازیکن حق دارد در مورد منافع 
و آینده خود تصمیم گیری کند و همه چیز 
به تصمیم اخباری بستگی دارد. معتقدیم 
این بازیکن باید خودش انتخاب کند که در 
تراکتور موفق می شود و یا در تیم دیگری. 
اخباری باید تمامی جوانب موضوع را بسنجد 
و بهترین تصمیم را برای آینده اش اتخاذ کند. 

مدیرعامل باشگاه تراکتور با تأکید بر اینکه 
تمامی بازیکنان براساس لیست خمس جذب 
خواهند شد، بیان کرد: همگی باید به لیست 
سرمربی تیم احترام بگذاریم. مطمئن باشید 
اجازه نمی دهیم بازیکنی به خمس تحمیل 
شود. شرایط نقل وانتقالات به گونه ای است 
که نمی توان شفاف صحبت کرد و هرگونه 
اقدام عجولانه به ضرر باشگاه تمام خواهد 
شد. هیچ گونه نگرانی بابت نقل وانتقالات 
وجود ندارد و مذاکرات با بازیکنان مدنظر به 
خوبی پیش می رود که پس از توافق کامل و 
امضای قرارداد، از طریق رسانه رسمی باشگاه 

اطلاع رسانی خواهد شد.

نصیرزاده: 

» اخباری« باید انتخاب کند در تراکتور موفق می شود یا تیم دیگری!

  کوتاه 
فارس: منصور قنبرزاده درمورد اینکه آیا قانون سقف 
بودجه و دستورالعمل جدید صادرشده برای نقل و انتقالات 
نیاز به تصویب هیات رئیسه فدراسیون فوتبال دارد، اظهار 
داشت: این بحث جامع است اما خیلی مختصر بگویم بحثی 
که الان مطرح شده در ابتدا از اینجا مطرح شد که دپارتمان 
صدور مجوز حرفه ای آماری داد که بسیاری از باشگاه ها 
چندین سال است حتی مجوز ملی را هم نگرفته اند. در 
شرایطی که باشگاه های ما باید مجوز حرفه ای و مجوز 
ملی بگیرند . اگر نمی توانند مجوز حرفه ای بگیرند، باید 
دست کم مجوز ملی را بگیرند. وی افزود: در این حالت در 
آینده حتما با مشکل مواجه خواهیم شد زیرا اگر باشگاهی 
نتواند ۳ سال متوالی استانداردها را کسب کند، از آنجایی 
که قانون تجارت بر باشگاه ها حکم فرما است و عمده آن ها 
در قالب شرکت فعالیت می کنند، به مشکل می خورند. 
در نهایت این موضوع در هیأت رئیسه طرح موضوع شد 
اما می دانید هیات رئیسه در مسائل کلان ورود می کند و 
دیگر در بحث های جزئی و کارشناسی کمتر ورود می کند 
و درستش هم همین است. نایب رئیس دوم فدراسیون 
فوتبال اضافه کرد: در نهایت هیات رئیسه با عنایت به اینکه 
در تشکیلات خود سازمان لیگ را داشتیم به درستی گفت 
با توجه به اینکه صدور مجوز حرفه ای از اختیارات این 
دپارتمان است و عمده این مسائل نیز مربوط به کمیته 
صدور مجوز حرفه ای است اما با هماهنگی سازمان لیگ 
مسئولیت قانونی این سازمان در برگزاری مسابقات طبق 
تعامل با باشگاه ها بحث را به این سازمان هم ارجاع بدهد. 
قنبرزاده ادامه داد: خیلی شفاف هیات رئیسه موضوع را 
به سازمان لیگ، کمیته صدور مجوز حرفه ای و در نهایت 

باشگاه ها ارجاع داد.

بیــن المــلل 
  ستاره پاری سن ژرمن تاکید کرد که امانوئل مکرون 
از او خواسته است که در تیم بماند و او هم خواهد ماند. به 
گزارش لوپاریزین ، کیلیان ام باپه بار دیگر به گمانه زنی 
درباره جدایی اش از پاری سن ژرمن واکنش نشان داد. این 
روزها خبرها حاکی از این است که باشگاه پاری سن ژرمن 
به ام باپه هشدار داده است که یا باید قراردادش را تمدید کند 
و یا اینکه از تیم جدا شود. امانوئل مکرون ، رییس جمهور 
فرانسه تاکید کرد که هر کاری می کند تا ام باپه در تیم بماند. 
این بازیکن سرشناس در واکنش به درخواست مکرون گفت: 
بله آقای رئیس از من خواست که بمانم و من هم صحبت او 
را گوش می کنم و فصل بعد هم در پاری سن ژرمن خواهم 
بود. ما توافق کردیم که بمانم. ام باپه ادامه داد: در شرایط 
کنونی به تنها چیزی که فکر می کنم ماندن در پاری سن 

ژرمن است. ام باپه یک فصل دیگر 
با پاری سن ژرمن قرارداد دارد. 
او به صراحت اعلام کرده است 
که حاضر به تمدید قرارداد 
نیست و به نظر می رسد که از 

این شرایط باشگاه 
سن  پاری 

ژرمن او را 
بفروشد.

   تمدید
باشگاه رم روز پیش اعلام کرد که با اسمالینگ 
برای تمدید قرارداد تا ژوئن 2025 به توافق رسیده و 
این مدافع انگلیسی به حضورش در این باشگاه ادامه 
خواهد داد. اسمالینگ پس از 10 سال بازی براییونایتد 

در تابستان 2020 به رم پیوست.

 خط و نشان 
پیروزی بزرگ ژاپن مقابل السالوادور پیامی جدی 
برای همه مدعیان جام ملت های آسیا داشت. شاگردان 
هاجیمه موریاسو خط و نشان جدی برای تیم های مدعی 
جام ملت های آسیا کشیدند و حالا باید دید پس از شکست 
در فینال جام 2019، این بار در جام 2024 چه خواهند کرد.

             هزینه 
طبق ادعای توتو، دوشان ولاهوویچ، کیه زا و برمر، سه 
بازیکن مطرح یوونتوس هستند که باشگاه قصد دارد از بین 
آنها به صورت قطعی یک نفر را به فروش برساند. همچنین 
قطع همکاری با الکس ساندرو و خوان کوادرادو قطعی است 

و همچنین کاهش دستمزد دی ماریا در اولویت قرار دارد.

ت
شــ

س نو
عک

صعود بسکتبال با ویلچر ایران 
 به پارالمپیک پاریس

ایسنا: ملی پوشان بسکتبال با ویلچر ایران 
در رقابت های قهرمانی جهان که در امارات 
در حال برگزاری است، با پیروری برابر تیم 
آلمان، سهمیه پارالمپیک پاریس را کسب کرد. 
رقابت های قهرمانی جهان بسکتبال با ویلچر به 
میزبانی امارات در حال برگزاری است و دیروز 
)جمعه،  بیست و ششم خرداد( تیم ملی ایران 
برابر تیم آلمان به میدان رفت که این دیدار با 
نتیجه 70 بر ۶۸ با برتری تیم ایران پایان یافت. 
ملی پوشان ایران با صعود به مرحله نیمه نهایی، 
در جمع چهار تیم برتر دنیا قرار گرفت و سهمیه 
پارالمپیک پاریس 2024 را برای قاره آسیا 

بدست آورد.

خارج ازمستطیل سبز

بلینگام: وکیل و حسابدار نیستم،  
من فوتبالیستم!

هافبک جدید رئال مادرید ابراز امیدواری کرد 
بتواند دوران درخشانی را در این تیم اسپانیایی 
رقم بزند. به گزارش مارکا، باوجود آنکه پیش 
بینی می شد که بلینگام راهی رئال مادرید شود 
اما باشگاه رئال انتقال این بازیکن را اعلام نکرد و او 
برای گذراندن تعطیلات تابستانی راهی یونان شد. 
سرانجام باشگاه رئال مادرید در بیانیه ای رسما از 
عقد قرارداد ۶ ساله با این ستاره انگلیسی خبر 
داد. رئال مادرید برای جذب بلینگام 10۳ میلیون 
یورو هزینه کرد که البته رقمی هم به عنوان 
متغیرات ضمیمه قرارداد او شده است. ملی پوش 
انگلیسی که سال گذشته در جام جهانی قطر 
درخشید، در 1۶ سالگی در بیرمنگام سیتی 
درخشش خود را شروع کرد و پس از انتقال 25 
میلیون یورویی به دورتموند در سال 2020، خود 
را به عنوان ستاره بوندسلیگا تثبیت کرد. او درباره 
گزینه هایش برای انتخاب تیم جدید خود گفت 
که پیشنهادهای زیادی داشت اما به سرعت 
تصمیم گرفت رئال را انتخاب کند چون رئال 

مادرید بهترین گزینه برای اوست. 

خبـــــر

حضور بی نتیجه تیم ملی در کافا 

در خصوص برنامه باشگاه  پرسپولیس برای فصل آینده 
باید بگویم  قطعاً ثبات یکی از عوامل موفقیت است، به ویژه 
اینکه آن مجموعه توانسته عملکرد خوبی از خودش نشان 
دهد و لزومی به تغییرات در شرایط فعلی احساس نمی شود. 
رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس عملکرد مطلوب 
و خوبی داشته، یحیی گل محمدی به عنوان سرمربی و 
بازیکنان نتایج فوق العاده درخشانی در این فصل به دست 
آوردند. مهمترین اصل این است که شاکله اصلی تیم با نظر 
گل محمدی حفظ شود و در صورت نیاز و صلاحدید نفراتی 
برای تکمیل کردن این تیم، به گروه اضافه شوند. اگر تصیمی 
به غیر از این گرفته شود، اشتباه محض است.  به شکل نرمال و 
طبیعی باید پرسپولیس تیمش را تقویت کند، چون قرار است 
به عنوان نماینده کشورمان در لیگ قهرمانان آسیا حضور 
داشته باشد. تیم های عربستانی هزینه های زیادی انجام 
می دهند و رقابت با این تیم ها نسبت به دوره های گذشته 
سخت تر هم خواهد شد. قطعاً باید نگاه ویژه ای به شرایط 
پرسپولیس داشت و امکانات مورد نیاز را در اختیارش قرار داد.  
سقف بودجه تیم های لیگ برتری قانون من درآوردی و بدون 
قاعده ای است که کمکی به فوتبال ایران نمی کند و ضمانت 
اجرایی ندارد. بهتر است دولتی ها فوتبال را به حال خودش 
بگذارند و اجازه بدهند تا فوتبال خودش برای پیمودن راهش 
تصمیم بگیرد. قطعاً مسیر حرفه ای است و نیاز نیست تا دولت 
این همه برای فوتبال هزینه کند. باید قوانین اجرایی شود، 
موردی که در فوتبال دنیا پذیرفته شده است و نیازی نیست 
که دولت این همه تمرکز و توجهش را روی فوتبال معطوف 
کند. دولت می تواند به کارهای دیگر بپردازد و اجازه بدهند تا 
فوتبال از مسیر مشخص و مقبول روی پای خودش بایستد.  
درباره شرکت تیم ملی در مسابقات کافا به نظرم  حضور تیم 
ملی فوتبال در تورنمنت کافا با این سطح پایین رقبا، تصمیم 
جالبی نبود، چون برای آماده سازی و رشد بیشتر تیم مان باید 
با تیم های سطح بالا و باکیفیتی بازی کنیم. بازی  با تیم های 
افغانستان و قرقیزستان آورده ای برای تیم ملی کشورمان 
نخواهد داشت. بازی با تیم های که کیفیت خوبی ندارد، 
نمی تواند به گروهی که بخش بزرگی از بازیکنانش در اروپا 
هستند، کمکی کند. بازی بازیکنان بزرگ مان مقابل تیم هایی 
که در کافا حضور دارند کمکی به رشد نفرات تیم ملی ایران 
نمی کند. شرکت در پیکارهای کافا تصمیمی بود که به اشتباه 

گرفته شده است.

شاهین خیری بازیکن سابق تیم استقلال 
در خصوص انتخاب سرمربی تیم آبی پوش 
پایتخت و البته شرایط تیم ملی فوتبال 
کشورمان صحبت کرد. وی می گوید تیم 
فوتبال استقلال یا پرسپولیس تیم های 
بزرگی هستند که حاشیه زیاد دارند و 
مربیانی می خواهند که بتوانند حواشی تیم 

را جمع کنند.
    درباره انتخاب سرمربی تیم فوتبال 
استقلال برای فصل پیش رو چه نظری 

دارید؟
 امیدوارم اعضای کمیته فنی با ارزیابی 
و بررسی مناسب سرمربی خوبی را انتخاب 
کنند و باری به هر جهت و فقط به خاطر اینکه 
مربی مدنظر اسم و رسم دارد انتخاب نشود. 
هرچه زودتر هر کاری که می خواهند انجام 
بدهند تا سرمربی تیم را تحویل بگیرد و بعد 
از آوردن دستیارانش در کادر فنی و انتخاب 
بازیکنان مورد نظرش، تمرینات بدنسازی 
پیش فصل را زودتر آغاز کند. بدنسازی قبل 
از شروع مسابقات خیلی مهم است و اگر 
کمی دیر شود استقلال اول فصل را از دست 
خواهد داد. اگر مربی را انتخاب می کنند 
از وی حمایت کنند و سال آینده هم هر 
اتفاقی افتاد باز هم این مربی را حفظ کنند. 
چون مربی خارجی ابتدا باید شناخت لازم از 
فوتبال کشورمان را به دست آورد و تا بخواهد 
ایده ها و برنامه تاکتیکی خودش را در تیمش 
پیاده کند، زمانبر است. مثل اینکه این مربی 
اسپانیایی سال 201۹ در تیم شنژن چین 
فعالیت می کرده و پس از آن نیز در هیچ 
تیمی کار نکرده است؟ چرا در این سال ها در 
جای دیگری مربیگری نکرده است؟ آیا این 

مربی دانش روز فوتبال دنیا را دارد؟
   در خصوص جواد نکونام و محمد 

ربیعی صحبت هایی مطرح شده است. 
در حال حاضر نکونام یکی از گزینه هایی 
است که تیمی ندارد، او در چند تیم عملکرد 
خوبی داشته است، اما برای حضور در تیم 
بزرگی همچون استقلال باید تجربه بیشتری 
کسب کند و زمان بیشتری نیاز دارد.  ربیعی 
یک مربی فهمیده و باشخصیت است. او با یک 
تیم بی ادعا توانسته ساختاری عالی بسازد که 
فوتبال روی زمین و قشنگ بازی می کنند. 
ولی تیم فوتبال استقلال یا پرسپولیس 
تیم های بزرگی هستند که حاشیه زیاد دارند 
و مربیانی می خواهند که بتوانند حواشی تیم 

را جمع کنند.
   در مورد شرکت تیم ملی فوتبال 
ایران در مسابقات کافا چه نظری دارید؟

 هیچ وقت نمی گویم برخی از جام ها 
اهمیتی ندارند، ولی تیم ملی باید برای حضور 
در هر تورنمنتی چارچوب داشته باشد و اگر 
قرار است در مسابقات کافا شرکت کند تیم 
ب یا تیم امید در این رقابت های حضور 
پیدا می کرد بهتر بود تا بازیکنان ذخیره نیز 

بتوانند تجربه کسب کنند.

فرزاد آشوبی
 کارشناس فوتبال 

خیری:
مربی استقلال 

باید تجربه بالایی 
داشته باشد 

دربی ۱۰۰ نقطه عطف 
پرسپولیس بود

عاشوری: 
که  است  معتقد  پرسپولیس  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
سرخ پوشان در فصل آتی باید توان هجومی خودشان را 
افزایش دهند و در پست مهاجم و بازی ساز به دنبال جذب 

بازیکنان مناسب باشند.

ارزیابی پرسپولیس
محسن عاشوری در گفت وگو با تسنیم، با ارزیابی وضعیت 
پرسپولیس در فصلی که موفق به کسب دوگانه شد، اظهار 
داشت: پرسپولیس فصل گذشته خوب شروع کرد اما وسط 
فصل  دچار مشکل شد و صلابت خودش را از دست داد. با 
درایت کادر فنی، مدیریت و توان بازیکنان همچنین حمایت 
خوب طرفداران تیم به روند خوب خودش برگشت. نقطه 
عطف تیم پرسپولیس بازی مقابل استقلال و پیروزی در 
دربی برگشت بود. از آن طرف سپاهان هم لغزش داشت 
که باعث شد مسیر قهرمانی پرسپولیس هموار شود.  
پرسپولیس در ادامه با قهرمانی در جام حذفی صلابت خود 

را نشان دادند و فصل را خوب تمام کردند.

مهمترین مساله در سال جدید 
وی افزود: در سال جدید یکی از مسائل مهم ادامه همکاری با 
یحیی گل محمدی بود که او قرارداد دارد و  ظاهراً قضیه خروجش 
از تیم فعلاً متنفی است و راضی شده که همکاری اش با پرسپولیس 
ادامه پیدا کند اما می دانیم که قطعاً  یک روزی مانند هر مربی 
دیگری کار یحیی گل محمدی در پرسپولیس تمام می شود. به 
نظرم بعد از کسب دوگانه وقت رفتن یحیی گل محمدی نیست. 
او باید از تجربه ای که کسب کرد، بهره بگیرد و این موضوع  به 
پرسپولیس خیلی کمک می کند. او باید دوباره شانس خود را  
برای رسیدن به فینال لیگ قهرمانان آسیا و قهرمانی تست کند، 
البته قبول دارم که به دلیل  قانون جدید کنفدراسیون فوتبال آسیا 

در خصوص اجازه به کارگیری تعداد زیاد بازیکنان خارجی، عملًا 
رقابت با تیم های بزرگ مانند الهلال و الاتحاد خیلی سخت است. 
با این حال معتقدم حالا که یحیی گل محمدی به کارش مسلط 
شده و تجربه زیادی به دست آورده، می تواند به پرسپولیس کمک 
و اعتیار خودش را زیاد کند. الان زمان و فصل رفتن او نیست. او 
باید طبق قراردادش عمل کند و حتی اگر قرارداد هم نداشت به او 
می گفتم تمدید کن و بمان. همکاری دوباره با پرسپولیس، شانس 
دوباره برای کسب عنوان قهرمانی لیگ قهرمانان است و اگر خوب 
نتیجه بگیرد یا در صورت قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا، آنوقت 

زمان خوبی است که پرسپولیس را ترک کند.

شرایط مالی 
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس با انتقاد از وضعیت مالی 
تیم های ایرانی از جمله پرسپولیس، تصریح کرد: وضعیت مالی 
فوتبال ایران به ویژه پرسپولیس و استقلال همه می دانیم خوب 
نیست. آنها نگاه شان به بودجه ای است که وزارت ورزش در 

اختیارشان می گذارد یا اسپانسرهایی که می توانند بگیرند. 


